
 

 

Pracovní skupina pro financování 

 8 . 9 . 2 0 2 2 ,  Č e s k ý  B r o d ,  Ž i ž k o v a  č .  p .  5 0 7  

Přítomni 

• PS pro financování 3 členi ze 4: Čurdová Jitka (Ekocentrum Vrátkov – zástup za Andreu Lijertwood), 

Pučálková Šárka (Region Pošembeří o.p.s.), Tlamichová Lucie (Město Český Brod). 

• Za realizační tým: Soukupová Jiřina, Svěcená Veronika, Vraj Gabriela 

• Omluveni: Stuchl Jiří (M´am´aloca, o. p. s.). 

Program 

1. Přivítání účastníků 

2. Informace o aktualitách z projektu „Vzkvétání škol Českobrodska“ 

3. Aktuální možnosti financování škol 

4. Závěr, další postup 

Body z jednání 

1. Přivítání účastníků 

J. Soukupová uvítala přítomné, proběhla kontrola úkolů z minulého setkání. Zápisem byla pověřena Gabriela 

Vraj. 

2. Informace o aktualitách z projektu „Vzkvétání škol Českobrodska“ 

Termín Aktivita Místo 

22.9.2022 Setkání pracovní skupiny pro předškolní vzdělávání MŠ Břežany II 

6.10.2022 Setkání pracovní skupiny pro čtenářskou gramotnost Budova PPP, Český Brod 

13.10.2022 Setkání pracovní skupiny pro matematickou gramotnost Budova PPP, Český Brod 

3.11.2022 Řídící výbor MAP ORP Český Brod Budova PPP, Český Brod 

22.11.2022 Setkání pracovní skupiny pro financování Budova PPP, Český Brod 

 

 Veškeré informace byly a jsou nadále zveřejňovány na webu projektu https://skoly-orp-cb.eu/ 

 a Facebooku – https://www.facebook.com/skolyceskobrodska/ 

  

https://skoly-orp-cb.eu/
https://www.facebook.com/skolyceskobrodska/


 

Aktivita součástí projektu „Vzkvétání škol Českobrodska“ reg. č. CZ.02.3.68/0.0/0.0/20_082/0022927, který je 
financován z Evropského sociálního fondu, z rozpočtu České republiky, z rozpočtu města Český Brod a z rozpočtů 
vybraných obcí ORP Český Brod. 

 S t r á n k a  | 2 

3. Možnosti financování škol 

D ě t s k é  s k u p i n y   

Pro DSO je přislíbená dotace na 1 dětskou skupinu z OPZ pro 12 dětí (české i ukrajinské, jakékoliv). V Oranžové 

zahradě by se musely vytvořit malé záchody. Přestavbu není možné stihnout v termínu, do 9. 9. 2022. Je ještě 

možné změnit adresu, jinak se dětská skupina realizovat nebude. 

I n t e g r a c e  o b č a n ů  m i g r u j í c í c h  z  U k r a j i n y  

Během prázdnin využilo program adaptačních skupin a jazykových kurzů pořádaných D více než 120 dětí ve 

věku od 3 do 18 let. Program zajišťovalo více než 30 různých lektorů.  Od září většina dětí integrována do MŠ, 

ZŠ a SŠ. V Oranžové zahradě zůstává skupina pro děti 3- 6 let, v PPP 2 – 3 skupiny (6. + 7. ročník, 8. + 9. ročník 

a děti 15+). Tyto adaptační skupiny organizuje DSO na základě projektu Podzimní adaptační skupiny v Českém 

Brodě s podporou MŠMT. Žádost o podporu adaptačních skupin je možno podat do 15. 9. 2022 (skupiny od 

8 dětí). 

 https://www.edu.cz/vyhlaseni-vyzvy-msmt-na-podporu-adaptacnich-skupin-pro-deti-cizince-

migrujici-z-ukrajiny-zari-prosinec-2022/ 

M A S  R e g i o n  P o š e m b e ř í  o . p . s . :  Š .  P u č á l k o v á   

MAS Pošembeří má schválenou Koncepční část Strategie, nyní čeká na vyhlášení výzev na programové rámce, 

které vyhlašuje každý operační program sám za sebe. Aby byla schválena celá Strategie, a mohla MAS 

vyhlašovat výzvy na projektové záměry, musí být schválena jak koncepční část, tak Programový rámec k 

danému operačnímu programu. Když budou vyhlášeny výzvy jednotlivých operačních programů na 

programové rámce, MAS bude tyto programové rámce podávat ke schválení. Jakmile bude mít schválené 

programové rámce, může vyhlašovat výzvy na projektové záměry na nové období na podávání projektových 

záměrů žadateli.  

Jedinou výzvou na programové rámce, která byla již vyhlášena v polovině letních prázdnin je výzva OPZ+. 

MAS podala Akční plán a Programový rámec ke schválení. V OPZ+ dochází k novým podmínkám, MAS 

nevyhlašuje výzvy pro své žadatele, ale sama je žadatelem na jeden velký projekt pro celé své území MAS. V 

OPZ+ se jedná o 2 po sobě jdoucí tříleté projekty, které píše a realizuje MAS. Podmínkou možnosti realizovat 

druhý projekt, je být vybrán a podpořen v 1. projektu. MAS podává jako 1. projekt na realizaci komunitních 

klubů, komunitních táborů, péči o neformální pečující v paliativní péči a mezigenerační a generační 

setkávání mezi seniory, dětmi a cizinci. 

V OPZ+ proběhla změna podmínek vzhledem k alokaci výzvy, neví se, zda finanční prostředky pro Pošembeří 

budou schváleny, nově jde o soutěž v rychlosti podání. Je tak ohrožen i druhý projekt, jehož podmínkou je 

realizace projektu prvního. 

Výzvu na programové rámce z IROP očekáváme koncem září 2022. Po jeho schválení a vydání Právního aku 

(cca 5 měsíců) je možné vyhlašovat výzvy na projektové záměry žadatelů IROP. Jak se MAS rozhodne rozdělit 

finanční alokaci 40 milionů mezi opatření Doprava, Veřejné prostranství, Hasiči, Vzdělávání, Sociální služby, 

Kultura, Cestovní ruch, zatím není jasná volba. Nyní oslovuje potenciální žadatele s databází projektů, v jakém 

stádiu je příprava projektu a zda díky vyšším energiím se jejich projekt bude realizovat. Zatím jsou ve hře 

Vzdělávání, Hasiči, Veřejné prostranství a Doprava. Záleží také na podmínkách, které stanovuje ŘO pravidla 
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věcného hodnocení a obecná pravidla na způsobilé výdaje. Ty ale budou známé až při vyhlášení výzvy na 

programové rámce. Připravované projekty v MŠ a ZŠ za Region Pošembeří:  

• Obec Přistoupim chce stavět mateřskou školu, ale s ohledem na rostoucí ceny energií neví kdy.  

• Obec Tuklaty rekonstrukce MŠ - více než 5 milionů.  

• Městys Kounice - sportoviště, družina. 

• ZŠ Tyršova Český Brod - víceúčelové hřiště, ZŠ Poříčany - venkovní hřiště. 

Obecná ani Specifická pravidla zatím nejsou známa. 

První výzvy z IROP týkající se MŠ a ZŠ přes MAS budou na jaře 2023. 

Z OPŽP budou podpořeny pouze 2 ucelené projekty z kraje. 

M ě s t o  Č e s k ý  B r o d :  L .  T l a m i c h o v á  

Mezi připravené projekty, které čekají na vhodný dotační titul, patří především přestavba MŠ Kollárova.  

Město bude žádat o dotaci z IROPu a z OPŽ. IROP nabízí náklady i s vybavením. Z OPŽP je potřeba zásadně 

upravit dokumentaci, stavba musí být v pasivním provedení. Náklady na pasivní výstavbu MŠ Kollárova by 

byly v nákladech o 2 – 4% vyšší. V současné době se vyhlašuje VZ na vyhotovení projektové dokumentace pro 

provedení stavby a ta by měla být zadána, dle potřeb OPŽP: 

Na výstavbu odborných učeben při ZŠ bude vyhlášena výzva 22. 9. 2022. Čeká se na výzvu z ITI, odkud lze 

podporovat pouze veřejná prostranství, centrum města, kulturní domy, knihovny. Městskou knihovnu čeká 

rekonstrukce. 

Zřizovatelem SOŠ Liblice je město český Brod, ale k majetkovému předání areálu městu ČB zatím nedošlo. 

Vše je v jednání s Krajským úřadem. Je předjednáno, že kraj areál školy převede do majetku města. 

Prý podle M. Ciniburka budou výzvy pro bezpečnost škol, čipy, aj. 

D S O :  J .  S o u k u p o v á  

Navýšení způsobilých výdajů na vybudování nového místa z dotačního programu „Prstenec II“ na vybudování 
nové svazkové školy zatím vláda neprojednala. MŠMT zadalo své komisi expertů hodnocení naší projektové 
dokumentace. Jeho ukončení se předpokládá do poloviny září.  Probíhá uzavírání rámcových smluv o 
spolupráci a spolufinancování výstavby s ostatními obcemi, žádost na MŠMT se bude podávat až po 
projednání práva stavby zastupitelstvy města Český Brod a obce Doubravčice a navýšení způsobilých výdajů. 

E k o c e n t r u m  V r á t k o v :  J .  Č u r d o v á   

Ekocentrum se pod vedením nové koordinátorky Jitky Čurdové rozrůstá a jeho tým se rozšířil o nové 

kvalifikované lektory/lektorky. 

Ekocentrum od září 2022 rozjíždí výukové programy pro základní a mateřské školy. Jsou stanoveny vždy 

dopoledne (9 - 12 hodin) od pondělí do středy. Je velký zájem, říjnové termíny jsou zcela obsazené. Ve 

výukových programech máme pro každý stupeň jiná témata a zajímavé může být i téma pro 9. ročníky ZŠ, 

kde je program zaměřen na profese, které je možné vykonávat v lese (lesník, hajný, dřevorubec, pracovník 

na pile). Ukážeme si reálně co je jejich pracovní náplní, řekneme si, jaké střední školy se k této profesi studují, 

jaké je finanční ohodnocení atd. 
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Ve čtvrtek a v pátek dopoledne je otevřen „Lesní klub Medvíďata“, který je financován z OPZ. Už je nahlášeno 

8 dětí. S dětmi se budou bavit o přírodě, budou se učit poznávat zákonitosti přírody a prozkoumávat les. 

V odpoledních hodinách provozují kroužky pro děti školního a školkového věku. Páteční odpoledne je volné, 

zatím nebyl zájem. Kroužky už jsou z velké části naplněné a od 19. září 2022 se spustí. U kroužku „Malý 

truhlář“ je vyšší zájem, než je možné uspokojit. Na kroužek máme vybavenou truhlářskou dílnu a zkušenou 

lektorku. V našem okolí není podobná nabídka kroužku tohoto typu, a proto uvažujeme o otevření ještě 

jednoho termínu tohoto kroužku. 

Ve večerních hodinách jsou otevřené 3 kurzy pro dospělé, cvičení s vlastním tělem a jóga. Do budoucna se 

tam plánuje otevření dámského klubu. 

Nevýhodou Ekocentra je dopravní spojení, které není vždy optimální. Spojení je dobré z Českého Brodu nebo 

z Doubravčic, Štíhlic a Mukařova. Cenová dostupnost dopravy je příznivá. Pronajatý autobus pro školy a školky 

z okolních vesnic bohužel zvedá celkové náklady na výukové programy, ale i tak zájem o programy je. 

Úkoly: 

• Lucie Tlamichová zjistí, zda Ministerstvo financí (paní Doležalová) vyhlašuje dotační tituly na materiální 

a technické zajištění škol. 

• J. Čurdová pošle na G. Vraj nabídku kroužků – leták v PDF. 

Je potřeba dotázat se pana Stuchla, zda se přihlásily školy pro projekt Erasmus.  

4. Závěr, další postup 

Další termín setkání je naplánován na úterý 22. 11. 2022 od 9 hod. v kanceláři projektu „Vzkvétání škol“, 

pozvánka bude zaslána. 

Zapsala: 

Gabriela Vraj, členky PS, realizační tým MAP 

Schválila:  

Jiřina Soukupová, realizační tým MAP 

 


